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Protokół nr 6/2019  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu wraz z Komisją 

Rewizyjną, odbytego w dniu 15 kwietnia 2019 roku w Urzędzie Gminy Sośno  

 Posiedzeniu komisji, które trwało w godzinach od 730 do 1000, przewodniczyła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – radna Maria Pieńkowska. 

Witając wszystkich obecnych na spotkaniu dokonała otwarcia, jak również poinformowała 

zgromadzonych, iż posiedzenie najbliższej sesji, odbędzie się w dniu 25 kwietnia 2019 roku 

o godzinie 1000 w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. Dodała, iż głównymi tematami sesji, 

będą sprawy, dotyczące rocznego sprawozdania z wykonania planu finansowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Sośnie oraz oceny stanu dróg w gminie Sośno. 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli także: 

• Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński; 

• Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański; 

• Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier; 

• Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie – Marcin Grubicki; 

• Prezes Gminnego Klubu Sportowego Fuks Wielowicz – Jacek Grabowski. 

 Na wstępie przewodnicząca obrad, nawiązała do pisma złożonego przez Prezesa Gminnego 

Klubu Sportowego Fuks Wielowicz – Jacka Grabowskiego, odnośnie weryfikacji 

przygotowanego wzoru „Regulaminu Boisk Sportowych w Szynwałdzie”, który został 

opracowany w celu zabezpieczenia rozgrywek piłkarskich i innych imprez sportowych.  

 Następnie przechodząc do omawiania projektów uchwał, Sekretarz Gminy Sośno – Piotr 

Dobrzański, przedstawił pierwszy projekt, który dotyczył zmieniającej uchwały w sprawie 

uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Sośno”. Sekretarz gminy wytłumaczył, iż w dniu 14 lipca 2009 roku został przyjęty „Program 

Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009 – 2032”, którego podstawowym celem jest 

usunięcie do roku 2032 z terenu Polski wyrobów zawierających azbest. W związku z tym na 

gminy, jak również na powiaty i województwa nałożony został obowiązek opracowania 

powyższego programu. 

Pan Piotr Dobrzański poinformował, iż wywiązując się z nałożonego obowiązku, opracowany 

został „Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sośno”, który 

wcześniej przyjęto uchwałą Nr VII/30/11 Rady Gminy Sośno z dnia 28 kwietnia 2011 r. 

Sekretarz gminy dodał, iż celem podjęcia niniejszej uchwały jest uaktualnienie w programie 

inwentaryzacji ilości i miejsca występowania azbestu i wyrobów zawierających azbest. 

Wyjaśnił, iż w zestawieniu tabelarycznym ujęto również informację o ilości zutylizowanych 
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wyrobów zawierających azbest z nieruchomości na terenie gminy Sośno, gdyż przyjęcie 

aktualizacji wyżej wspomnianego dokumentu przyspieszy proces usuwania materiałów 

zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 

 Ponadto Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński, uzupełniając wypowiedź sekretarza 

oznajmił, iż gmina Sośno udziela 50 % dotacji na usługę, polegającą na demontażu, transporcie 

i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest.  

 W następnej kolejności sekretarz omówił drugi projekt uchwały, dotyczący udzielenia 

dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy obiektach wpisanych do 

rejestru zabytków.  

Nadmienił, iż w dniu 25 marca 2019 r. wpłynął wniosek odnośnie udzielenia dotacji na roboty 

budowlane związane z wymianą stolarki okiennej i drzwiowej, naprawą elewacji, wymianą 

tynków na budynku plebanii w Sośnie. Podkreślił, iż plebania została wpisana do rejestru 

zabytków Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Sekretarz gminy dodał, iż zgodnie z ustawą 

o ochronie zabytków, dotacja może być udzielona na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, na zasadach określonych 

w uchwale organu stanowiącego gminy. Dodatkowo oznajmił, iż wniosek został złożony 

zgodnie z zasadami udzielania dotacji określonymi w uchwale Nr XXXV/199/09 Rady Gminy 

Sośno z dnia 10 grudnia 2009 r. W związku z tym proponuje się udzielić zabezpieczonej 

w budżecie gminy Sośno dotacji w wysokości 4.000,00 zł. dla kościoła parafialnego 

p.w. Niepokalanego Serca Maryi w Sośnie. 

 Natomiast Skarbnik Gminy Sośno – Honorata Warmbier, przedstawiła zmiany w budżecie, 

wyjaśniając radnym, z czego wynikają zwiększenia i zmniejszenia w poszczególnych 

rozdziałach i paragrafach. Dokładnie poinformowała, jakie czynniki wpłynęły na kwotę 

wydatków. 

 Ponadto, wójt podczas spotkania poinformował radnych, iż procedowany jest projekt 

uchwały odnośnie analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Sośno w latach 

2014 – 2018. 

 Omówione projekty uchwał zostały przez radnych jednogłośnie zaopiniowane pozytywnie. 

 W trakcie posiedzenia przypomniano radnym o zaplanowanym na dzień 16.04.2019 roku 

o godzinie 10.00 w Gminnym Domu Kultury w Sośnie spotkaniu, odnośnie omówienia 

tematu związanego z Obszarem Chronionym Krajobrazu Ozów Wielowickich.  

 Następnie po pewnym czasie, Sekretarz Gminy Sośno nawiązał do tematu, dotyczącego 

funduszu sołeckiego, uświadamiając radnych, iż utrzymanie infrastruktury drogowej zgodnie 

z art. 7 ust. 1 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym należy do gminy. W ramach funduszu 
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sołeckiego kosztem budżetu centralnego gminy, realizowane są określone przedsięwzięcia, 

które służą poprawie warunków życia mieszkańców, w tym także utrzymanie dróg w danych 

jednostkach pomocniczych gminy. Sekretarz podkreślił, iż właśnie mieszkańcy danej wsi są 

w stanie wskazać w uzasadnieniu wniosku o fundusz sołecki, które drogi ich zdaniem 

wymagają pilnego remontu. 

Następnie Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie – Marcin Grubicki 

szczegółowo przedstawił sprawozdanie o przebiegu wykonania planów finansowych 

samorządowego zakładu budżetowego za 2018 rok, dokładnie omawiając poszczególne działy, 

składające się na uzyskany przychód, jak również te, które przyczyniają się do ponoszenia przez 

zakład kosztów.  

Dyrektor wyjaśnił radnym, iż podstawowym zadaniem Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Sośnie jest zapewnienie bieżącego i nieprzerwanego zaspokajania zbiorowych potrzeb 

wspólnoty samorządowej, informując, w jakim zakresie zakład prowadzi swoją działalność. 

W trakcie przedstawiania sprawozdania finansowego przez pana Marcina Grubickiego, radny 

– Henryk Wardziński zwrócił uwagę na wałęsające się dwa duże psy na terenie wsi Wąwelno, 

tłumacząc, iż prawdopodobnie zwierzęta są z terenu oczyszczalni ścieków. Kontynuując, 

dopytywał się, czy byłoby możliwe obsadzenie drzewami wspomnianej oczyszczalni, które 

przyczyniłyby się do zniwelowania zapachu, idącego z obiektu technologicznego, służącego do 

usuwania zanieczyszczeń z odpadów płynnych w Wąwelnie. Kolejną sprawę, którą poruszył 

radny, dotyczyła dawnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Wąwelnie. 

Dyrektor Zakładu Gospodarki w Sośnie – Marcin Grubicki, odnosząc się do pytania, 

dotyczącego wałęsających się psów, zapewnił radnego, iż zwróci uwagę pracownikom 

przebywającym na terenie oczyszczalni, aby odpowiednio sprawowali opiekę nad psami 

przebywającymi w przechowalni przy oczyszczalni. 

Następnie, odpowiadając na pytanie, dotyczące dawnego PSZOKu w Wąwelnie, dyrektor 

zapewnił, że w budżecie są zabezpieczone środki na przeprowadzenie deratyzacji 

(odszczurzenie) terenu, a odpady wielkogabarytowe zostaną uprzątnięte przez Konsorcjum 

Zakładów Gospodarki Komunalnej z Więcborka i Sępólna Krajeńskiego.  

 W dalszej części spotkania radny Stanisław Gackowski zakomunikował dyrektorowi 

zakładu budżetowego, iż w Sośnie na terenie parku, koło pomnika znajdują się dość duże głazy, 

które w przyszłości mogłyby doprowadzić do uszkodzenia sprzętu koszącego trawę. Następnie 

poruszył sprawę awarii hydrantów w sołectwie Rogalin oraz Sośno.  

Dyrektor, odnosząc się do komunikatów ze strony radnego Stanisława Gackowskiego, 

poinformował, iż zajmie się zgłoszonymi wnioskami.  
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 W dalszej części spotkania radny Mirosław Dominiak, złożył wniosek formalny, dotyczący 

zamontowania lustra drogowego na skrzyżowaniu Wałdówko – Olszewka, wyjaśniając, iż 

wyjazd na drogę krajową nr 25 od strony Wałdówka, jest miejscem utrudniającym widoczność 

kierowcom przemieszczającym się różnego rodzaju środkami transportu. 

 Dodatkowo, radni podjęli także temat przydomowych oczyszczalni ścieków, dopytując się 

czy mieszkańcy gminy wywiązują się z obowiązku pozbywania osadów ściekowych, których 

wywóz musi być odpowiednio udokumentowany.  

Dyrektor zapowiedział, iż rozpoczną się kontrole, weryfikujące obowiązek zgłoszenia przez 

właścicieli nieruchomości przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Następnie Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński, poinformował obecnych na spotkaniu, iż 

w dniu 10 kwietnia 2019 roku o godzinie 9.05 w Urzędzie Gminy Sośno, nastąpiło publiczne 

otwarcie dwóch ofert na „Przebudowę i rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wąwelnie”, 

z których wynika, iż firma HUSAR Budownictwo Inżynieryjne S.A. z Włocławka zaoferowała 

cenę brutto w wysokości 3 867 735, 00 zł., tymczasem Przedsiębiorstwo Robót Melioracyjnych 

i Ochrony Środowiska EKOMEL Sp. z o. o. z Chojnic zaproponowało cenę brutto w wysokości 

4 977 524, 70 zł. Terminy gwarancyjne w obu firmach wynoszą 60 miesięcy. 

 Na sam koniec spotkania, przewodnicząca obrad – Maria Pieńkowska zapoznała radnych 

z wnioskiem, który został złożony przez radnego Józefa Opasa w sprawie rozważenia 

możliwości łączenia posiedzeń poszczególnych komisji Rady Gminy Sośno.  

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Sportu – radna Maria Pieńkowska, zamknęła posiedzenie, dziękując wszystkim za 

czynny udział w spotkaniu.  

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 

Maria Pieńkowska 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Mirosław Dominiak 
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